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PROTOKOŁU NR XIV/15 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ W DNIU                         

28 GRUDNIA 2015 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Informacja o stanie kultury fizycznej i sportu w Gminie Reńska Wieś. 

6. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 2015, 

- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/251/2006 Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 18 

października 2006 r. w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 

zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze 

inkasa oraz zwolnień od tych opłat na terenie Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego w placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę Reńska Wieś, 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2016 rok, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok 

dla Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Śląska Opolskiego w Opolu, 

- w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Reńska Wieś 

dla szkół niepublicznych posiadających uprawnienia szkół publicznych oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

7. Uchwalenie budżetu Gminy na 2016 rok.  

- Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczących projektu 

budżetu Gminy na 2016 rok, 

- Dyskusja, 

- Podjęcie uchwał:  

- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2016, 

- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zapytania i interpelacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

  

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. Nieobecna Radna: Urszula Friedla. 

Ad. 1 Otwarcia XIV sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Reńska Wieś- K. Flegel, który powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel stwierdził prawomocność obrad sesji, 

po czym zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 
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Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu 

do pkt 6 Głosowanie nad projektami uchwał, uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji z budżetu Gminy Reńska Wieś dla szkół niepublicznych posiadających 

uprawnienia szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie 

zmiany porządku obrad. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni opowiedzieli się za zmiana porządku obrad (13 głosów „za”), 1 Radna- B. Wiśniewska 

wstrzymała się od głosu.  

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 19 listopada do 28 grudnia 2015 r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponad to poinformował, iż: 

Gmina otrzymała brązową statuetkę w konkursie Budowniczy Polskiego Sportu. 

Przejęcie gruntu w Mechnicy będzie możliwe, po przedstawieniu w Kurii Biskupiej w Opolu 

pozytywnej opinii Rady Parafialnej i zgody Księdza Proboszcza. 

Ma powstać Stowarzyszenie składające się z gmin, które są członkami subregionu 

Kędzierzyńsko- Kozielskiego. Nie uzgodniono wagi głosów i spraw związanych ze składką 

członkowską. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 19 

listopada do 28 grudnia 2015 r.: 

Udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

Wspólne posiedzenie Komisji. 

W poczcie wpłynęły pisma: 

- 30 listopada- pismo podpisane przez Przewodniczącego Śląskiego Stowarzyszenia 

Samorządowego w Leśnicy w sprawie wsparcia remontu Katedry Opolskiej, 

- 2 grudnia- Zakład Usług Komunalnych w Baborowie informuje, że od 8 stycznia 2016 

roku w gablotach sołeckich pojawią się informacje z numerami kontaktowymi, z adresami 

e-mail do Zakładu. 

- 3 grudnia- pismo Zespołu Szkół w Komornie z prośbą o zabezpieczenie środków na 

remont sali gimnastycznej. Rozmawiałem z panem Wójtem. Będzie rekonesans obiektu. 

- 10 grudnia- Śląskie Stowarzyszenie Samorządowe przedstawiło stanowisko, sprzeciwu 

wobec  inicjatywy Prezydenta Opola o poszerzenie granic Miasta Opola. 

- 10 grudnia- Związek Gmin Śląska Opolskie przesłał pismo i projekt uchwały w sprawie 

zmiany statutu Związku. Ta uchwała będzie dziś głosowana. Zmiana polega na tym, że 



 

3 

 

Gmina Kędzierzyn- Koźle wystąpiła ze Związku, a Namysłów wstępuje. 

- 14 grudnia- Pozytywne opinie RIO w sprawie przedłożonego projektu budżetu na rok 

2016 i wieloletniej prognozy finansowej, sfinansowania deficytu określonego w budżecie 

- 16 grudnia- Komisja Rewizyjna przekazała komplet dokumentów w sprawie skargi na 

pana Wójta. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał, kolejno głos przewodniczącym 

Komisji Stałych Rady Gminy Reńska Wieś w celu przedstawienia informacji z działalności 

Komisji w okresie od 19 listopada do 28 grudnia 2015r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- I. Mainka: Komisja Rewizyjna miała posiedzenie 14 

grudnia. Tematem posiedzenia była analiza wydatków przeznaczonych w bieżącym roku na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomani, sprawy bieżące oraz zapoznanie się z opinią 

radcy prawnego w sprawie skargi na Wójta oraz wydanie opinii na Wójta Gminy Reńska 

Wieś. Środki na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii zostały wykorzystane w 

wysokości 72.388 zł, głównie na zimowiska w szkołach, zajęcia w GOK-u, dofinansowanie 

orkiestry dętej, turniej wiedzy pożarniczej, konkurs bezpieczeństwa drogowego, turnieje 

szachowe, gry dydaktyczne, nagrody i puchary za udział w turniejach. Komisja zasugerowała, 

iż z tych  środków powinny być przeprowadzone szkolenia dla nauczycieli w celu wczesnego 

rozpoznania wśród uczniów zażywania używek. Pan Wójt Domek oświadczył, iż rozważane 

jest przeprowadzenie takich szkoleń dla nauczycieli. W drugiej części posiedzenia komisja 

wydała opinię w sprawie skargi na działanie Wójta Gminy Reńska Wieś z dnia 15 

października i wystosowała treść pisma do Przewodniczącego Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Wspólne posiedzenie Komisji odbyło się 17 

grudnia. 

Przewodniczący Rady Gminy- J. Grainert: Komisja Społeczno- Oświatowa miała dwa 

posiedzenia. 26 listopada, gdzie były rozpatrywane sprawy zespołów artystycznych 

działających na terenie gminy, jakie są potrzeby, jakie mają osiągnięcia i promocje. 

Zapoznanie się z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2016 rok. Drugie posiedzenie odbyło się 17 

grudnia, gdzie było podsumowanie całorocznej pracy Komisji oraz rozpatrzeniem pisma jakie 

wpłynęło z Zespołu Szkół w Komornie na temat sali gimnastycznej w Komornie. Po tej 

Komisji zwróciłem się z pismem do Wójta o przeprowadzenie ekspertyzy tej sali lub 

zamknięcia sali dla uczniów, ponieważ sala nie może zagrażać dzieciom. Była to komisja 

wyjazdowa w szkole podstawowej w Mechnicy, gdzie zapoznaliśmy się z całokształtem pracy 

Społecznej Szkoły Podstawowej w Mechnicy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel otworzył dyskusję nad 

sprawozdaniami. 

Radny- J. Domin: Chciałbym się odnieść do szkoły w Komornie. Ten problem znacie latami. 

To nie jest tak, że nagle coś się stało z salą, że ona się wali. Nadproża mają odkryte zbrojenie, 

jest takie ugięcie, że jest rozwarstwienie ściany od dachu. Beton od zbrojenia odpadł, więc już 

nie ma elementów nośnych. Było to na sesji mówione, natomiast w budżecie nie ma nic. 

Uważam, że tym się powinien zająć nadzór budowlany bo już sprawa poszła za daleko. To nie 

jest tylko kwestia belek, tam jest kwestia wentylacji. W tej sali nie ma wentylacji wcale. Tam 

jest duchota. To nie jest tylko sprawa samej sali, sprawa tego pałacyku. Ten pałacyk 

zniszczono z niedbalstwa od dachu na dół. Nie dano pieniędzy nawet na założenie rynien, po 

prostu zgnił. Taka jest gospodarka. To samo dotyczy dworców kolejowych. To są obiekty 

zabytkowe. Jedna z najstarszych kolei w Europie. My ją zniszczymy sobie sami. Pałacyk jest 

już ostatnim obiektem zabytkowym, który jeszcze jest gminy. Druga sprawa wentylacja w 

salach gimnastycznych w Długomiłowicach. Jest ten sam problem, co w Komornie. Nie ma 

wentylacji, tych dzieci jest za dużo na wentylacje grawitacyjną. Wymieniono okna na bardzo 

szczelne. Zmieniliście elewację, trzeba było mieć pozwolenie. Pomiędzy szkołą a salą 

gimnastyczną jest strefa pożarowa. Okna powinny być o odporności ogniowej do 60 minut. 

Te problemy nam tu narastać będą, a jak popatrzymy na budżet to w budżecie na ten temat nie 

ma słowa, ani nawet grosza. 

Radna- B. Wiśniewska: Jak będzie w związku z tą salą gimnastyczną? Zamkniemy salę 

gimnastyczną i co dalej? Nie ma w budżecie żadnych środków przewidzianych chociażby na 

ekspertyzę, żeby chcieć ewentualnie remontować, o ile obiekt będzie można w ogóle 

wyremontować to musielibyśmy wykonać jakieś ekspertyzy, bo nie sztuką jest zamknąć i 

pozbawić dzieci sali gimnastycznej. Pytanie jaki jest zamysł? Co z tą szkołą dalej? W takim 

stanie możemy przez ileś lat tkwić. 

Wójt- M. Wojciechowski: Będzie zrobiona ekspertyza. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Środki w budżecie są w ramach szkoły. Można z nich 

korzystać. Nie jest tak, że one są na ten, czy na tamten temat konkretnie, pani dyrektor 

decyduje na co wydaje. Plan finansowy jest dla szkoły. 

Radny- J. Domin: Jest książka obiektu. Coroczny przegląd, czy ktoś to śledzi, do niego 

powinien być preliminarz kosztów. Wtenczas było powiedziane, 3 lata temu, że te 400.000 zł 

remont tylko dachu tej sali gimnastycznej. To jest 400.000 zł, proszę nie mówić, że oni w 

ramach subwencji zaoszczędzą na ten remont. Tam już jest „kapitalka”. Trzeba cały dach 

zdjąć. 
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Z-ca Wójta- J. Domek: W 2012 roku przejęliśmy szkołę w Komornie, która była pod 

powiatem dłużej, niż pod organem prowadzącym, Gminą Reńska Wieś. Są osoby, które 

częściej bywają w szkole, trzeba powiedzieć, że za ten okres czasu wykonaliśmy ogrom prac, 

które nie były wykonane 40 lat. Mamy świadomość, że sala gimnastyczna wymaga remontu. 

Sądzę, że w nowym roku będzie wykonana ekspertyza. Uważam, że pani dyrektor powinna w 

ramach swoich środków już dawno tę ekspertyzę zlecić, jako dyrektor szkoły ona jest 

odpowiedzialna za stan, bezpieczeństwo uczniów. Powinna w porozumienie z organem 

prowadzącym, ewentualnie wskazalibyśmy takich ekspertów, którzy by tę ekspertyzę 

przedłożyli. Mając taką ekspertyzę można przymierzyć się do środków finansowych. W ciągu 

3 lat to co zostało zrobione można przeliczyć w sporych środkach finansowych. Warunki dla 

uczniów, jeżeli chodzi o budynki i place zewnętrzne, zostały w znacznym stopniu zmienione. 

Ta sala najbardziej wymaga nakładu finansowego ze względów bezpieczeństwa, mam 

świadomość powinno to być zrobione w pierwszej kolejności. Pierwsze półrocze, czy kwartał 

2016 roku zapadnie decyzja co do tego remontu. Będziemy się starali aby nie pozbawić 

uczniów zajęć w tej sali. Jeżeli będzie radykalna ekspertyza, że trzeba będzie salę zamknąć, 

wówczas trzeba będzie to wykonać. Mam nadzieję, że do tego nie dojdzie. To co mówi, radny 

Domin, 400.000 zł to trzeba by cały dach odkryć i na nowo go zrobić. Będzie ekspertyza 

wówczas przedstawimy to na komisji. 

Radny- J. Domin: Państwo za bardzo przekazujecie odpowiedzialność na dyrektorów. 

Dyrektorzy nie są fachowcami, nie mają fachowców do oceny stanu technicznego budynku. 

Budynki są gminne, a nie szkoły. Z tego rozliczenia, które pan wysłał to wynika jasno, że 

wszyscy dyrektorzy byli przymuszani do oszczędności na rzecz Mechnicy. Nie może tak być, 

że wszystkie szkoły musiały oszczędzać pieniądze. Jak porównamy te kwoty, to zostały one 

przekazane na jedną szkołę, kosztem przymusu. Jak dostałem z Długomiłowic plan 

remontów, który był dany. Myślałem, że dyrektorzy się tym nie interesują. 

Termomodernizacja, ocieplenie, remonty bieżące. Wiedzieliście o tym, tylko ci ludzie nie 

mogli tego zrobić bo zabierano im pieniądze. Kto nie ma pieniędzy na remonty, nie może za 

nie ponosić odpowiedzialności. To państwo dajecie pieniądze. 

Radny- J. Greinert: Mechnica dostaje swoją subwencję, która jej się należy. Wszystkie 

szkoły powinny dostać swoją subwencję wtenczas byśmy widzieli jak by te szkoły istniały. 

Miałyby swoje pieniądze, tylko na tych szkołach gmina zaoszczędza, ale Mechnica, z tych 

szkół nie bierze nic, bo Mechnicy się należy subwencja i nic więcej nie dostaje.  

Radny- J. Domin: Gdzie przekazano środki, które są z subwencji? 

Radny- J. Greinert: Mechnica dostaje tylko swoją subwencję i nic więcej. 
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Radny- J. Domin: Niech pan popatrzy na wydatki, ile zaoszczędziła Mechnica. Pytam się 

gdzie są te pieniądze? Subwencję od państwa dostaliście w 100%. 

Radny- J. Grinert: Szkoła w Mechnicy nie dostaje nic więcej, tylko subwencję oświatową. 

Radny- J. Domin: Proszę, żeby ktoś wyjaśnił, gdzie te pieniądze zostały przekazane? W 

2013 roku na oszczędnościach w oświacie było 755.000zł. Nie możecie z oświaty wydać na 

kanalizację, z subwencji państwowej. Musiały być wydane w oświacie.  

Wójt- M. Wojciechowski: Nie jest to prawdą, bo możemy przekazać na inne zadania. Jak 

zostanie z subwencji możemy, z tym, że nikomu nie zostaje. 

Radny- J. Domin: Tłumaczył pan ostatnio, że w tym dziale te pieniądze muszą pozostać. 

Proszę mi to wyjaśnić. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Sprawozdania za rok bieżący będziemy mieli do końca marca. 

Radny- J. Domin: Było sprawozdanie za 2014 i tam nie pasowały kwoty w oświacie. 

Mówiłem, o tym, że nie pasował budżet w oświacie. Prawdopodobnie wynika z tych kwot, że 

te same kwoty zostały przekazane na rozbudowę szkoły w Mechnicy. To proszę to wyjaśnić. 

Wszyscy zaoszczędzili 755.000 zł, to jest wielka suma. Jeżeli zostało, na oświacie 

zaoszczędzone w 2013 roku, 755.000 zł, a w 2014 prawie poł miliona, to się pytam, kto te 

pieniądze dostał? Jeżeli już zaoszczędzono to ich nie wydano.  

Wójt- M. Wojciechowski: Trzeba zbadać sprawozdanie z wykonania budżetu. Nie 

odpowiem, panu od ręki. Na pewno nikt ich nie wziął, na pewno nie przepadły.  

Radny- J. Domin: Te pół miliona jest zbieżne z tym, co żeście wydali w 2014 roku na 

Mechnicę. Proszę dać odpowiedź na to, kto te pieniądze wziął. 

Wójt- M. Wojciechowski: Teraz panu nie odpowiem. Otrzyma pan odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję i 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 5 Z-ca Wójta- J. Domek przedstawił strukturę działalności Ludowych Klubów i 

Zespołów Sortowych w Gminie Reńska Wieś, która stanowi załącznik do protokołu. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Porównując sport naszej gminy w powiecie jesteśmy liderem dla 

naszych mieszkańców i nie tylko. Jesteśmy jedyną gminą w Powiecie, która ma 

zorganizowany system zajęć sportowych dla najmłodszych. Zaczynamy od dzieci 4, 5, 6- 

letnich, jest jedna grupa na terenie gminy, później klasy 1- 6, itd. Jesteśmy jedyną gminą, 

która jest w Opolskiej Małej Lidze. Jeżeli chodzi o piłkę nożną to jesteśmy dość mocno 

nasyceni. Mieszkańcy gminy mają możliwość w poszczególnych kategoriach wiekowych 

uczestniczyć w różnych typach rozgrywkach. Trzy razy do roku organizujemy turnieje 

szachowe, dwa świąteczne Wielkanocny i Bożonarodzeniowy oraz na Święto Herbowe. Te 
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turnieje organizowane są od pięciu lat, średnio na każdy turniej przyjeżdża 40 uczestników. 

Jest bardzo rozpowszechniony, zawodnicy są nie tylko z województwa, ale zdarzają się z 

Wrocławia. Jeżeli chodzi o bazę to na terenie gminy mamy niezłą bazę sportową. Mamy 4 

sale gimnastyczne mało, która gmina może się tym poszczycić. Można uruchomić zimą 

zajęcia sportowe, w tego typu halach sportowych. Wiem, że z tego korzystają nasze 

miejscowe kluby sportowe. Organizowane są turnieje w siatkówkę. Mechnica robi turniej 

nocny, i inne tego typu zajęcia. Widać że one są wykorzystywane. Stadion lekkoatletyczny w 

Reńskiej Wsi, jest to nowy nabytek. Co raz więcej ludzi z tego korzysta. Teraz szczególnie w 

okresie września- października. Teraz więcej chodzą kijkami. Stworzone zostały warunki dla 

ludzi w wieku podeszłym, mają gdzie spacerować bezpiecznie. Orlik w Reńskiej Wsi i boisko 

w Mechnicy w dużym stopniu wykorzystywane są przez nasze zespoły. W Mechnicy 

zawiązała się sekcja młodzików. Stworzone zostały warunki do tego żeby w części gminy 

uruchomić zajęcia sportowe. Jest co raz więcej i za sprawą państwa sołtysów, środków 

gminny siłowni zewnętrznych na terenie gminy. Można skorzystać z nich, poćwiczyć. Jeżeli 

chodzi o rekreacje to mamy Dębową w okresie letnim, gdzie jest możliwość siatkówki 

plażowej, pływania, zdobycia karty pływackiej, jeżeli ktoś ma uprawnienia to może pływać 

żaglówkami. Na terenie gminy w miarę możliwości mamy dobry stan obiektów sportowych i 

urządzeń, z których mogą korzystać mieszkańcy i nie tylko. Porównując się do innych gmin 

te możliwości są co roku co raz lepsze. Dzięki temu, że mamy kolejne propozycje w projekcie 

budżetu na 2016, tam są projekty boisk mam nadzieję, że kolejny rok 2016 będzie sprzyjał 

tym zajęciom. Trzeba sobie odpowiedzieć, co zrobić aby w większym stopniu mieszkańcy 

gminy, my stwarzamy warunki dla naszych mieszkańców, co zrobić żeby uruchomić system 

rozgrywek, spotkań sportowych, system współzawodnictwa między wioskami, między radami 

sołeckimi. Jest takich wiele propozycji jakieś konkurencje, czy rekreacyjne są przedstawiane. 

Chodzi o to żebyśmy się nie skupiali na rozgrywkach, gdzie się walczy o punkty, natomiast 

skupiali na rekreacji masowej dla mieszkańców. Chodzi o to żeby uruchomić mieszkańców. 

Co roku przybywa nam tych możliwości spędzenia aktywnie czasu. Trzeba sobie 

odpowiedzieć co zrobić żeby tych ludzi wyciągnąć. To jest pytanie do szerokiego ogółu, rad 

sołeckich, organizacji pozarządowych, czy OSP, czy LZS, nie tylko w kierunku LZS, które 

mają się tym zająć, ale mamy wiele innych stowarzyszeń, które mają elementy rekreacji 

zapisane w swoich statutach. Jeżeli chodzi o kulturę fizyczną, uważam, że mieszkańcy mają 

dobre warunki. Oczywiście chciałoby się żeby były jeszcze lepsze. Widzimy projekty, które tę 

bazę poprawią. 

Radny- K. Pogodzik: Co do zaangażowania rad sołeckich. Trzeba uprościć przepisy. 
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Sanepid, Urząd Skarbowy, ZAiKS, te inne organizacje one utrudniają. Jeżeli ktoś ma robić 

imprezę, a później się tłumaczyć, tu jest problem. To trzeba się zwrócić wyżej. To nie jest 

powód że mieszkańcom, się nie chce, po prostu im się uniemożliwia. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Nie słyszałem o tak drastycznych środkach 

wobec LZS Długomiłowice. Jeszcze dziś się zorientuję. Pan Wójt to przedstawił tak, jakby 

ten klub miał się rozpaść.  

Z-ca Wójta- J. Domek: Niepłacenie rachunków wiąże się z tym, że klub może nie otrzymać 

dotacji w przyszłym roku. Jest końcówka grudnia, a sytuacja jest niewyjaśniona, a środki 

finansowe ten klub ma na opłacenie faktur. W statutach jest różnie wpisane, osobami 

uprawnionymi w większości jest prezes i wiceprezes. Jeżeli tak jest to musi być opisany 

dowód zakupu przez prezesa lub wiceprezesa. W statucie jest wpisane dokładnie, które osoby 

reprezentują. Jeżeli zarząd nie jest władny działać, dokooptować lub zwołać zebranie 

nadzwyczajne i wybrać nowy zarząd. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zamknął dyskusję w temacie. 

Ad. 6 Głosowanie nad projektami uchwał. 

UCHWAŁA Nr XIV/77/15 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2015 

Skarbnik Gminy- R. Słociak omówiła projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (14 głosów „za”). 

UCHWAŁA Nr XIV/78/15 w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał uchwałę, po czym w związku 

z brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu 

radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), przeciw głosował 1 Radny- J. 

Domin. 

UCHWAŁA NR XIV/79/15 w sprawie uchylenia uchwały NR XXXIX/251/2006 Rady 

Gminy Reńska Wieś z dnia 18 października 2006 r. w sprawie  ustalenia wysokości 

dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i terminu jej  płatności, zarządzenia 

poboru opłaty targowej w drodze inkasa oraz zwolnień od tych  opłat na terenie Gminy 

Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał uchwałę po czym otworzył 

dyskusję. 

Radny- K. Olszowka: Czy urząd pobierał opłaty targowe? 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, ale były to bardzo małe wpływy. Za zeszły rok ok. 50 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (14 głosów „za”). 

UCHWAŁA NR XIV/80/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Reńska Wieś, 

Radna- I. Mainka odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Radna- B. Wiśniewska: Nie zgadzam się z opinią radcy prawnego. Chciałabym wyrazić 

swoje zdanie na ten temat, ponieważ opinia radcy prawnego nie zawiera meritum sprawy. W 

opinii radcy prawnego, czytamy, że z wyjaśnień z dnia 23.11.2015 r. złożonych przez Wójta 

Gminy Reńska Wieś wynika, że wydawane są jednorazowe zezwolenia na wjazd na wał lecz 

uzasadnione jest to racjonalną gospodarką mieniem. Moje pytanie, na czym polega racjonalna 

gospodarka mieniem? Mamy tutaj zasadniczą różnicę między umożliwieniem dostępu do 

akwenu, a racjonalną gospodarką mieniem. Faktem, jest, że w mojej skardze nie było 

wskazania, że chodzi o zawody wędkarskie i wjazd na wał, ale jest to oczywiste, że w 

przypadku racjonalnej gospodarki mieniem pewne czynności na wale muszą być 

dokonywane, co się nie wiąże z umożliwieniem innym osobom prywatnym wjazdu na wał. 

Dla mnie zasadniczą różnicą jest utrzymanie porządku na wale, sprzątnie i remonty, a 

korzystanie ze ścieżki pieszo- rowerowej z pojazdów mechanicznych zresztą w celach 

komercyjnych. Radca prawny powołuje się na umowę między Gminą Reńska Wieś, a Polskim 

Związkiem Wędkarskim, z której wynika to, że wydzierżawiający, Gmina ma dać możliwość 

korzystania z tego akwenu. Moje pytanie, gdzie w tej umowie jest zapis, że wydzierżawiający 

taką możliwość da? Takiego zapisu nie ma. Czego to umożliwienie korzystania z akwenu ma 

dotyczyć? Nie ma takiego zapisu w umowie. Czy nie wydawanie zezwolenia na wjazd i 

parkowanie dla zawodników, ograniczy w jakiś sposób możliwość korzystania z akwenu? To, 

że nie powinno się wjeżdżać na wał, gdyby były ograniczenia, gdyby nie było pozwoleń, nie 

ogranicza to ZPW korzystania w jakikolwiek sposób z akwenu. Oddzielam kwestię 

zarybiania, na co też powoływano się. Jest to oczywiste, w celu racjonalnej gospodarki 

rybackiej takie zarybiania muszą się odbywać. Dla mnie niczym nie jest uzasadnione 

zezwolenie wjazdu na wał w trakcie zawodów. Może pan Wójt odpowie, jak to się ma do tego 

bo zakaz wjazdu nie ogranicza korzystania z akwenu PZW. Uważam, że wydawanie tego 

rodzaju pozwoleń dla Polskiego Związku Wędkarskiego umożliwia nieegzekwowanie 

zapisów będących w umowie. W umowie PZW z gminą jest zapis dotyczący konieczności 

zorganizowania oznaczonych parkingów. Gdyby PZW zorganizował takie parkingi nie byłoby 
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problemu. Zawodnicy pozostawiliby samochody na parkingach i przemieszczali się piechotą 

lub jakimś innym dwukołowym środkiem transportu, jak to robią inni wędkarze na akwenie, i 

nie widzą problemu. Moim zdaniem PZW ma niczym nie ograniczony dostęp do akwenu, a 

jego użytkowanie poza zarybianiem nie wiąże się z koniecznością wjazdu na wał. Nawiążę, w 

kontekście wspomnianej umowy, ponieważ w tej umowie istnieje zapis, że dzierżawca nie 

może bez uprzedniej zgody wydzierżawiającego, poddzierżawiać przedmiotu umowy osobom 

trzecim. Tym czasem jak czytamy w sprawozdaniu finansowym koła Reńska Wieś, a takie 

sprawozdanie Koła Kofama zostało mi dostarczone. Pan Wójt był na zebraniu więc, powinien 

znać zapisy tego sprawozdania. Jednym ze źródeł zasilających koło jest komercyjne 

wynajmowanie łowisk. W roku 2015 Koło Kofama otrzymało do budżetu zasilenie w 

wysokości 15.570 zł. Nie są to zawody organizowane przez Polski Związek Wędkarski tylko 

przez inne firmy. Tam są wyraźne wskazania, że to jest komercyjne wynajęcie łowiska. PZW 

poddzierżawia komuś łowiska przy akwenie Dębowa. Czerpie z tego korzyści, przy czym 

występuje do gminy o możliwość wjazdu na wał  przy tego rodzaju zawodach, a Gmina nic z 

tego nie ma. Gdyby stworzyć umowę, ewentualnie gdyby współfinansowali  remont ścieżki, 

gdyby wnosi opłaty za użytkowanie ścieżki pieszo- rowerowej jako parkingu, ale w tym 

momencie wszystkie ewentualne remonty obciążają gminę. Pytanie do pani Przewodniczącej 

Komisji Rewizyjnej, czy Komisja Rewizyjna sprawdziła wszystkie zgody wydane przez 

Wójta Gminy Reńska Wieś na wał? 

Radna- I. Mainka: Nie, nie sprawdzaliśmy. Pan Wójt zapewniał, że takie są i udostępnia je 

również policji. 

Radna- B. Wiśniewska: Pytanie, czy oprócz oczywistych zgód, możliwości remontu, 

sprzątania wału, ścieżki, wału i terenu wokół akwenu, oprócz PZW, są inne zezwolenia 

wydawane osobom prywatnym.  

Wójt- M. Wojciechowski: Są zezwolenia, jeżeli prowadzą na zlecenie gminy pewne 

czynności. Osobom prywatnym, jeżeli prowadzą, na zlecenie gminy pewne czynności. Na 

umowę, jeżeli ktoś ma obciąć gałęzie wokół ścieżki. 

Radna- B. Wiśniewska: Rozumiem, że wszystkie osoby oprócz PZW mają podpisaną 

umowę z gminą na wykonywanie robót. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jakieś zlecenie mają.  

Radna- B. Wiśniewska: Czyli, pan Plęs ma też na sprzątnie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pan Plęs ma też pozwolenie na sprzątnie. 

Radna- B. Wiśniewska: To nie rozumiem, kto sprząta. Cały czas widzę na akwenie osoby z 

prac interwencyjnych, mówi się, że sprząta też PZW. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Nie cały czas osoby zatrudnione na pracach interwencyjnych, 

tylko w okresie tym, w którym pół roku sprząta gmina, a drugie pół roku sprząta PZW. PZW 

nie sprząta po prawej stronie wału, tylko od wewnątrz, a więc nawet w tym okresie pojawiają 

się osoby interwencyjne, ale sprzątają nie ten teren, który dzierżawi PZW.  

Radna- B. Wiśniewska: A resztę sprząta pan Plęs. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie, pan Plęs nie sprząta. 

Radna- B. Wiśniewska: Mówił, pan, że pan Plęs ma wydane pozwolenie ponieważ sprząta. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie tylko. Miał wydaną zgodę w tym roku po raz pierwszy. O 

prócz tego, pan, który prowadzi Hula Gulę miał taką zgodę. Tylko te dwie zgody.  

Radna- B. Wiśniewska: Na moją prośbę, otrzymałam wyjaśnienie pana Wójta. Pan Wójt w 

swoim wyjaśnieniu powołuje się na niedające się przewidzieć w przyszłości zdarzenia losowe 

oraz racjonalną gospodarkę mieniem. Proszę państwa, zawody wędkarskie nie są zdarzeniem 

losowym. PZW planuje harmonogram zawodów, pod koniec roku poprzedzającego. Ten 

harmonogram już jest, chociaż umowa dzierżawy kończy się z końcem marca 2016 roku. 

Tutaj nie możemy tego wiązać ze zdarzeniem losowym. Wydawanie w tym przypadku 

pozwoleń na wjazd na wał nie ma nic wspólnego z racjonalną gospodarką mieniem. Ponieważ 

PZW nie remontuje, nie sprząta wału. Bardziej przychyliłabym się, do tego, że ścieżka jest 

degradowana, a ewentualne koszty poniesie gmina. Organizowane zawody są często 

zawodami komercyjnymi, tak wynika ze sprawozdani Koła Kofama. Uważam, że w 

przypadku tych komercyjnych zawodów, wręcz gmina powinna podpisać stosową umowę i 

czerpać z tego opłaty, chociażby za wykorzystywanie ścieżki pieszo- rowerowej jako parking. 

PZW się z tym, nie kryje, że podnajmuje łowiska. Zaczynam odnosić wrażenie, że nikt nie 

egzekwuje zapisów umowy między PZW a Gminą. Oni mieli zorganizować parking, pole 

namiotowe oznaczyć. Jak na razie my wszystko dajemy PZW, nic nie otrzymujemy w 

zamian. Umożliwienie wjazdu pojazdami mechanicznymi PZW, czy zakaz, czy ograniczenie 

tego wjazdu, nie ogranicza możliwości korzystania z akwenu. Dla mnie taka opinia jest 

bezzasadna, w ogóle. Bo co nie pozwolimy dojść, zarybianie i tak będzie bo to jest 

gospodarka rybacka. Chciałam się odnieść jeszcze do jednej rzeczy, pan Wójt wskazał, że 

pozwolenia, które są wydawane na wał, są na tyle systematycznie prowadzone, że są 

wpisywane numery rejestracyjne pojazdów, które mają wjechać. Od kiedy jest taka forma 

przyjęta, bo ona nie była zawsze. 

Wójt- M. Wojciechowski: Kiedy są zawody wędkarskie policja dostaje wykaz numerów 

samochodów. 

Radna- B. Wiśniewska: Czy zawsze? 
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Wójt- M. Wojciechowski: Nie wiem, czy zawsze. Te numery podaje Związek Wędkarski, nie 

gmina. My wydajemy zgodę PZW, pozostałymi czynnościami zajmuje się Polski Związek 

Wędkarski. Na pewno w tym roku były numery rejestracyjne policji podane. Czy poprzednie 

lata, nie powiem pani. 

Radna- B. Wiśniewska: W tym roku, tak jak rozmawialiśmy wcześniej przy okazji komisji, 

zresztą to nie jest tajemnicą na stronie PZW, na wały oprócz zawodników, wjeżdżali goście, 

wjeżdżały rodziny, wjeżdżali wszyscy, tam jest autostrada. Po za tym nie mogę zgodzić się ze 

stwierdzeniem Pan Wójta, które podał pan w wyjaśnieniu, że użytkowanie w ten sposób 

ścieżki, nie stanowi problemu i żadne sygnały do pana nie dochodzą, bo tak samo pan Radny- 

Pogodzik zwrócił uwagę, że jest to problem dla normalnych użytkowników ścieżki pieszo- 

rowerowej. Ani nie jest to przyjemnie, ani fajne kiedy ścieżka pieszo- rowerowa jest 

zastawiona 40 samochodami. Przede wszystkim chciałabym, żeby pan się odniósł do tego, że 

jest to podnajmowanie łowiska i są to zawody komercyjne, a Gmina wydaje w tym przypadku 

zgodę na wjazd, i w jaki sposób nie wydanie takiego zezwolenia ograniczy PZW korzystanie 

z akwenu.  

Wójt- M. Wojciechowski: Polski Związek Wędkarski dzierżawi nie tylko akwen Dębowa. 

Komercyjne wydzierżawienie łowiska, prawdopodobnie nie dotyczy Dębowej i nie chodzi o 

dochody z Dębowej. Z tego co wiem Dębowa nigdy nie była wydzierżawiana przez Polski 

Związek Wędkarski. Być może wykazano kwoty, które zostają PZW po zawodach. Wpisowe 

na takie zawody niekiedy przekracza 1.000 zł od drużyny. Z tego, jak jest 30 drużyn, koszty 

organizacji zawodów są 20.000zł, i z tego zostaje parę tysięcy. Być może to są to kwoty, ale 

nie ma umów dzierżawnych pomiędzy PZW a innymi osobami na akwen Dębowa. Być może 

chodzi o inne łowiska. Koło jest dzierżawcą innych akwenów, nie tylko Dębowej. Z drugiej 

strony nie 40 samochodów parkuje, bo najwięcej drużyn jak występowało na zawodach to 

było 33, z tego część poniżej 10 nie musi wjeżdżać na ścieżkę, bo ma stanowiska od strony 

gdzie nie ma ścieżki. To może dotyczyć około 20 pojazdów. Nie słyszałem żeby do 

zawodników przyjeżdżali goście, rodziny, wręcz nie wolno na zawodach żeby wjeżdżać 

żadnym innym pojazdem, żeby nie było podejrzeń, że ktoś dowozi rybę. Nigdy takich 

przypadków nie było i ja o takich przypadkach nie słyszałem. Na pewno PZW, ani sędziowie, 

na takie coś by nie pozwolili w trakcie zawodów. 

Radna- B. Wiśniewska: Panie Wójcie, jak pan przeanalizuje stronę PZW znajdzie pan zapis, 

że wszyscy goście i wjeżdżający i rodziny w trakcie zawodów muszą się zgłosić do 

organizatora i żadnego zakazu nie ma i ja o tym pana informowałam, jakieś pół roku temu. 

Nie wyssałam tego z palca. To jest na stronie PZW.  
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Wójt- M. Wojciechowski: Być może, nie wiem, czy wjeżdżające, czy przyjeżdżające, czy 

odwiedzające, ale na pewno nie wjeżdżający. Sprawdzimy, bo może było złe użyte słowo. 

Regulamin zawodów jest na tyle restrykcyjny, że do stanowiska nie wolno się nikomu zbliżać, 

a podjeżdżać samochodami to już w ogóle. To są zawody w randze nie ligi podwórkowej, ani 

zakładowych to są w większości zawody w randze Mistrzostw Polski, czasami nawet i więcej, 

w związku z tym, nie ma takiej możliwości, żeby do stanowisk zbliżały się osoby, które nie są 

do tego uprawnione. Nie da się przewidzieć wszystkiego. Mogę sobie wyobrazić sytuację, że 

na odcinku między Reńską Wsią, a rondem samochód potrąci dzika, ważącego 100 kg, i ten 

dzik przebiegnie i z tamtej strony akwenu padnie. Mamy go w rękach nieść. Musi przyjechać 

wóz asenizacyjne. Nie wydać zgody. Nie da się przewidzieć wszystkiego dlatego taka 

instytucja jednorazowych zgód, przy takim regulaminie w mojej ocenie musi funkcjonować. 

Być może jeżeli będziemy zmieniać regulamin to być może w związku z tym, że są różne 

głosy, trzeba będzie dopisać, że Wójt w uzasadnionych przypadkach ma prawo wydawać 

jednorazowe zgody. Do póki nie ma takiego zapisu, takie wydawanie zgód i tak jest 

konieczne, ze względu na to żeby gospodarkę prowadzić prawidłowo.  

Radna- B. Wiśniewska: Tego typu sytuacje, o której pan przed chwilą mówił, że coś się 

dziej, że trzeba posprzątać to wynika z ustawy, to jest naturalnie obowiązek Wójta wynikający 

z ustawy, czyli prawidłowe gospodarowanie mieniem. Ja nie mam zastrzeżeń do takiego 

rodzaju interwencji, one są oczywiste. Ja mam zastrzeżenia do tego, że ktoś się powołuje na 

to, że jeżeli nie będzie pozwoleń wydawanych dla wędkarzy to ograniczy im się możliwość 

korzystania z ternu, który dzierżawi, czyli z akwenu Dębowa. Czyli ja po raz kolejny pytam,  

w jaki sposób to ogranicza im korzystanie z akwenu.  

Wójt- M. Wojciechowski: W taki sposób, że nie mogą organizować zawodów. 

Radna- B. Wiśniewska: Jak to nie mogą organizować. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pani wie, ile taki sprzęt waży, na 5, 6 dniowe zawody. 

Radna- B. Wiśniewska: Nadal uważam, że ustawowo nie jest taka zgoda uzasadniona. 

Dlaczego, ja zadałam to pytanie. Żeby, państwu uświadomić, że nie ma to prawnego 

uzasadnienia, ponieważ nie wydanie zgody na wjazd w niczym nie ograniczy możliwości 

korzystanie PZW z akwenu w trakcie zawodów. Nie jeden wędkarz, który nie uczestniczy w 

zawodach, idzie na drugi koniec akwenu Dębowa z dwukołowym wózkiem, ze sprzętem. To, 

że nie uczestniczy w zawodach nie znaczy, że nie ma tego sprzętu dużo i porządnego, i nie 

stanowi to problemu, a zawodnicy obstawiają całą ścieżkę. Panie Wójcie, nie jest prawdą 30 

samochodów. W czasie ostatnich zawodów dokładnie przeszłam po ścieżce i policzyłam, było 

dokładnie 40 samochodów, albo ktoś wjeżdża poza tym. Czyli nikt tego nie kontroluje. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Sprawdzę ile było numerów rejestracyjnych zgłoszonych. 

Radny- J. Domin: Jeżeli państwo przestrzegacie prawa nie powinno w ogóle dojść do 

głosowania. Dostałem gołą uchwałę, bez uzasadnienia. Teraz chcecie żebym ja głosował, 

żebym się zastanowił. Skąd się to bierze, że mamy taki bałagan. To się bieżę z tego, że nie ma 

gospodarki mieniem na terenie gminy. To jest tylko wał, reszta tak samo funkcjonuje. Od 

przypadku, do przypadku, jakoś to jest. Na tym spotkaniu jak było z wędkarzami, były 

pokazywane zdjęcia, ile tych samochodów stało. Dziś Komisja Rewizyjna w sposób 

kłamliwy, używam ostrych słów, kłamliwie wydajecie opinie. To były dowody na to, że tam 

stoją te auta, i państwo mówicie, że oni wtenczas zarybiali, łowili wtenczas. Maskujecie nam 

obraz totalnie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nikt nie twierdzi, że nie było samochodów w czasie zawodów. 

Radny- J. Domin: Problemu by nie było gdyby tam był barierki ochronne przed wjazdem, że 

rowerzysta wjedzie, a resztę trzeba otworzyć szlaban. Do tego jest typowy klucz. Tutaj nie 

można tak zrobić. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma takiej potrzeby. 

Radny- J. Domin: Jest taka potrzeba, bo widzimy, że wjeżdżają inni i niszczą. Jest brak 

dobrej woli. Wszystko to co tutaj mówimy to jest kontra.  

Wójt- M. Wojciechowski: Po tylu latach niszczenia tej ścieżki, jakie pan widzi zniszczenia 

na tej ścieżce? 

Radny- J. Domin: Widać, boki są pozarywane. 

Wójt- M. Wojciechowski: W paru miejscach młodzież wyrwała kostkę, w okresie zimowym. 

Radny- J. Domin: Zróbcie z tego drogę, a nie ścieżkę pieszo- rowerową. Zróbcie jezdnię i 

nie będzie kłótni, że tam ktoś stoi. Mamy z budżetu wydawać pieniądze, a nie mamy na 

ubikacje. Jest tam dzicz. 

Radna- B. Wiśniewska: Chciałabym jeszcze, żeby wejść do państwa świadomości, 

gdybyśmy mieli z ograniczeniem możliwości korzystania przez PZW z akwenu to polegałoby 

na tym, że teren wokół akwenu byłby zamknięty i pan wędkarz z PZW, nawet nie mógł by 

dojść do lustra wody. To jest ograniczenie i w takich przypadkach w związku z podpisaną 

umowa, my musimy im dać możliwość dotarcia do tego akwenu, a nie jest napisane, że to 

musi być auto, tym bardziej, że ścieżka jest pieszo- rowerowa, a nie jest to jezdnia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Czy dopuszcza pani taką możliwość, że Wójt ma prawo na okres 

zawodów zamknąć całkowicie ścieżkę. 

Radna- B. Wiśniewska: Nie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zamknąć ścieżkę na czas zawodów, udostępniając jedynie 
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zawodnikom. Uważam, że mogę tak zrobić. Nie robię tego ze względu nato żeby reszta mogła 

korzystać ze ścieżki. Samochody, które parkują, góra 1 metrem, przy jej 3-metrowej 

szerokości nie utrudniają korzystania ze ścieżki, ani pieszym, ani rowerzystom.  

Radna- B. Wiśniewska: Sam pan mówi, że jednym metrem parkują na ścieżce, czyli na 

skraju wału stają. 

Wójt- M. Wojciechowski: Proszę nie używać nazwy wał. To nie jest wał 

przeciwpowodziowy.  

Radna- B. Wiśniewska: Nawet jeżeli ten wał, tzw. nikt nie powiedział, że jest 

przeciwpowodziowy, stanowi jakąś budowlę żeby posadowiona była na nim ścieżka pieszo- 

rowerowa. Jeżeli to zacznie niszczeć i tej ścieżki pieszo- rowerowej nie będzie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ścieżka istniej już ponad 10 lat. Tyle było zawodów. Dziesiątki 

zawodów i nic się nie stało. Ja problemów nie widzę. 

Radna- B. Wiśniewska: Nie rozmawiamy, czy pan widzi problem, czy nie, tylko jak to 

wygląda w przepisach prawa.  

Wójt- M. Wojciechowski: Wygląda tak jak mówię. 

Radna- B. Wiśniewska: Myślę, że trzeba poddać to ocenie radnym. Myślę, że nie ma 

ograniczenia korzystani z akwenu PZW w momencie kiedy te zezwolenia nie są wydawane. 

Drugie pytanie, stanowiące kontrę. Robimy wszystko, czy ktokolwiek próbował 

wyegzekwować obowiązki wynikające z umowy dzierżawy, które powinno spełnić PZW. Co 

jakiś czas każda nowa umowa dzierżawy między gminą, a PZW ma te same zapisy. Mają 

obowiązki, które powinni wykonać, a nie wykonali. Jakim prawem umowa jeszcze 

funkcjonuje, nie jest rozwiązana? Po to jest gmina, żeby egzekwować to pod czym się 

podpisała. A, tutaj nic, ani parkingów, ani miejsc na namioty. Umowa jest ale po co 

egzekwować zapisy umowy. To nie jest właściwa gospodarka mieniem. 

Radny- J. Majnusz: Problem stawiania samochodów w czasie zawodów na tzw. brzegu to 

nie jest problem. Rozumiem, że problem mamy ze szkołą w Komornie. Powinniśmy się 

zastanowić jak problem z tą salą rozwiązać. Ktoś raz w roku zaparkuje 30 samochodów w 

czasie zawodów, dla mnie to nie stanowi problemu, że niszczymy ścieżkę pieszo- rowerową. 

Szedłem tam, w czasie zawodów. Nikt nie mówi, że nie można przejść, czy przejechać, bo to 

jest nieprawda. Auta stały, swobodnie można przejść, rowerem można przejechać.  

Radny- K. Pogodzik: Interesuje mnie inny zapis tego uzasadnienia. Jest zapis taki, że 

„zgodnie z art. 30 ust. 2, pkt. 2 ustawy o samorządzie gminnym wójt gminy określa sposób 

wykonywania uchwał rady gminy. Wójt gminy ma zatem prawo określić w jaki sposób 

uchwałę rady gminy wykonać mając na uwadze obowiązujące prawo, jako organ 
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wykonawczy przepisy prawa, zmieniające się przepisy prawne i ekonomiczne oraz 

występujące niemożliwe do przewidzenia przypadki życiowe.” Według takiego zapisu, panie 

Wójcie może pan zmienić każą uchwałę, interpretować ją w każdy sposób, jak Pan uważa. 

 Pan udziela zgody na wjazd jednorazowy, może Pan zamknąć całkowicie ścieżkę. W jakim 

celu podejmujemy uchwały, np. na temat Dębowej, czegokolwiek, skoro pan i tak sam 

decyduje. Dzisiaj zamknę, jutro otworzę. To po co uchwały podejmować? 

Wójt- M. Wojciechowski: Gdyby organizacja zawodów stanowiła niebezpieczeństwo dla 

osób korzystających ze ścieżki, pewnie byłby wniosek o zamknięcie ścieżki. Organizacja 

zawodów nie stanowi żadnego zagrożenia dla wypoczywających, jest możliwość korzystania 

ze ścieżki, dlatego ja problemu osobiście nie widzę. Na pierwszych zawodach, które po 

wybudowaniu ścieżki odbyły się, PZW zagrodził taśmą wjazd na akwen Dębowa. Pani 

jechała w porze wieczorowej rowerem, najechała na tę taśmę, upadła, na szczęście nic sobie 

nie zrobiła. Wtedy była chęć zamknięcia tej ścieżki, na czas zawodów. Od tej pory jest 

otwarta. Zawody są organizowane od początku kiedy ścieżka istnieje i kiedy ścieżki nie było 

też były organizowane. Nigdy nie było problemu. Problem się pojawił w tym roku. 

Radna- B. Wiśniewska: Do pana radnego Pogodzika odnośnie zapisu, art. 30 ust.2, pkt. 2, 

sposób wykonywania przez Wójta uchwały. Wiem, że przepisy różnie się interpretuje, nie 

każdy z nas jest prawnikiem. Chciałabym tę kwestię wyjaśnić, jest też orzecznictwo w tej 

sprawie. Mówić o sposobie wykonania uchwały, to nie znaczy, że wójt może zmienić treść, 

czy zakres uchwały. Np. jest coś do zrobienia i wójt wyznacza, kto co zrobi w tej sprawie z 

pracowników urzędu, na tym polega wykonywanie uchwał przez wójta. Nie może łamać 

zapisów uchwały. Przede wszystkim moim celem, nie było złożenie skargi i zrobienie na 

złość Wójtowi, ponieważ, jak państwo wiecie, na jednej sesji, na drugiej sesji, na jednej 

komisji, na kolejne komisji starałam się prowadzić rozmowy i podjąć kompromis, ponieważ 

odbiłam się od ściany taka skarga została przez mnie złożona, ponieważ stwierdziłam, skoro 

nikt nie chce ze mną rozmawiać to spójrzmy na to z prawnego punktu widzenia. Przed 

głosowaniem tej uchwały mam do państwa prośbę, nie patrzmy przeze pryzmat tego, czy 

pozwolić wjeżdżać wędkarzom na ten wał, czy nie bo tego uchwała nie dotyczy. Spójrzmy na 

kwestie prawne. Kolejny raz powtarzam, nie wydanie zezwolenia na wjazd PZW w trakcie 

trwania zawodów, w niczym nie ogranicza możliwości korzystania z przedmiotu dzierżawy, 

jakim jest akwen, a to jest jeden z warunków prawnych wydawania takiego zezwolenia lub 

nie. Teren do lustra wody nie jest ograniczony do korzystania przez PZW. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest to jedne z warunków, bo Polski Związek Wędkarski ma w 

swoim statucie napisaną organizacje zawodów wędkarskich i jeżeli dla zorganizowania 
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zawodów w randze mistrzostw Polski jest potrzebny dojazd na stanowisko dla zawodników 

biorących udział w tych zawodach, występują o zgodę i taką zgodę dostał. 

Radna- B. Wiśniewska: Czy jest to w statucie PZW? 

Wójt- M. Wojciechowski: Zapis, że organizują zawody jest w statucie. 

Radna- B. Wiśniewska: Chodzi mi o kolejną część, że PZW zapewni dojazd pojazdami na 

stanowiska? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie jest, ale może być w regulaminie zawodów. 

Radna- B. Wiśniewska: Gdyby wyznaczyli parking, tak jak jest w umowie z gmina.  

M. Wojciechowski: Proszę rozróżnić zawody w randze mistrzostw Polski od zawodów 

zakładowych dla dzieci młodzieży. 

Radna- B. Wiśniewska: Nadal nie widzę możliwość rozmowy na ten temat i możliwości 

podjęcia kompromisu. Jeżeli my nie będziemy rozmawiać to będziemy się kłócić, a nie 

chcemy się kłócić bo nie po to tu jesteśmy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Panu radnemu Pogodzikowi chciałbym 

odpowiedzieć, że jak organizujemy zawody strażackie zamykamy plac, na którym odbywają 

się zawody ze względów bezpieczeństwa. 

UCHWAŁA XIV/80/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie 

rozstrzygnięcia, czy skarga jest bezzasadna. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W 

głosowaniu 8 radnych głosowało „za”: E. Barteczko, M. Damboń, K. Flegel, J. Greinert, I. 

Mainka, J. Majnusz, K. Olszowka, J. Tomanek. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie 

rozstrzygnięcia, czy skarga jest zasadna. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W 

głosowaniu 4 radnych głosowało „za”: Domin, P. Kubica, K. Pogodzik, B.Wiśniewska, od 

głosu wstrzymało się 2 radnych- V. Nabrdalik, B. Ardeli. 

Uchwała nr XIV/81/15 w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez gminę Reńska Wieś, 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał uchwałę, po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 
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UCHWAŁA NR XIV/82/15  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2016 rok 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- J. Majnusz  odczytał w/w uchwałę po czym 

zarządził głosowanie. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 

głosów „za”), od głosu wstrzymała się 1 radna: B. Wiśniewska. 

UCHWAŁA NR XIV/83/15 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok dla Gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik odczytał w/w uchwałę po 

czym zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), od głosu wstrzymał się 1 radny: J. 

Grienert. 

UCHWAŁA NR XIV/84/15 w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Śląska 

Opolskiego w Opolu 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- J. Majnusz  odczytał w/w uchwałę po czym 

zarządził głosowanie. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 

głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 radnych: J. Domin, J. Grienert. 

UCHWAŁA NR XIV/85/15 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z 

budżetu Gminy Reńska Wieś dla szkół niepublicznych posiadających uprawnienia szkół 

publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik odczytał w/w uchwałę. 

Radny- J. Domin zwracał się z zapytaniami o wydatki z budżetu gminy w 2014 roku w dziale 

oświata i wychowanie. Na pytania odpowiadała Skarbnik Gminy- R. Słociak i Wójt Gminy- 

M. Wojciechowski. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (12 głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 radnych: J. Domin, B. Wiśniewska. 

UCHWAŁA NR XIV/86/15 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 

2016 

Skarbnik Gminy- R. Słociak odczytała uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu z dnia 9 grudnia 2015 r.: 

- nr 470/2015 r. nt. opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej gminy na 2016 r., 

- nr 491/2015 nt. opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej, 

- nr 471/2015 nt. opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie 
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uchwały budżetowej. 

Radna- B. Wiśniewska: Zwracam uwagę na fakty ważne, że są rzeczy istotne i ich nie ma w 

budżecie. Jedną z tych ważnych spraw jest sala gimnastyczna w Komornie. Zakłada się, że 

może będą środki zewnętrzne, a co jak ich nie będzie. To że pani dyrektor zrobi ekspertyzę 

jeszcze nie znaczy, że sala będzie remontowana. Finansowanie powinno być zabezpieczone w 

budżecie. Ważniejsza jest kanalizacja dla mieszkańców, czy sala gimnastyczna. 

Radny- J. Domin: Czy te kwoty które przewidujecie na zadania skąd się biorą? W cenie 

jednostkowej droga jest droższa od ulicy we wsi. 100.000 zł zaplanowano na ścieżkę pieszo- 

rowerową.  

Wójt- M. Wojciechowski: 100.000 zł jest na udział gminy w projekcie, na całą ścieżkę 

pieszo- rowerową od ul. Kozielskiej w Większycach, do granicy z gminą Cisek. Projekt 

będzie opracowywał Subregion. To jest na nasz udział przewidywany szacunkowo. 

Radny- J. Domin: Nie przewidziano żadnych pieniędzy w projekcie na roboty 

zabezpieczające, remontowe, tj. pałac w Komornie, dworce, mają zgnić. 

Wójt- M. Wojciechowski: W wydatkach inwestycyjnych nie ma środków na remonty. 

Wydatki remontowe są w wydatkach bieżących. 

Radny- J. Domin: Jak nie zrobię dachu za 60.000 zł, to mi to zaleje w środku i stracę 

200.000 zł Nie ma tu nic na ten temat. Tyle była mowa o kanalizacji burzowej. My to mamy 

nierozwiązane. Wylewa się to byle gdzie, bez separatorów, piaskowników. Nie ma nic 

zaplanowane na ten cel. Nie ma nic na kanalizację sanitarną. Mówicie tylko o rurociągu 

tłocznym w Dębowej, chociaż nie jest wyszczególniony, bo pieniądze są w budżecie z tego 

roku. Nie zostało wydane ani grosza, powinno być przeniesione do tego budżetu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Będzie przeniesione na następnej sesji.  

Radny- J. Domin: Tu ich nie ma. Dlaczego przyjęliście w dochodach  budżetu tylko 461.000 

zł nadwyżki budżetowej? Już jest znana taka. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: To jest normalne, że nie można przyjąć całej nadwyżki. Nigdy 

się nie przyjmuje. 

Radny- J. Domin: Planujecie 5.000.000 zł wydatków na inwestycje z pieniędzy fikcyjnych. 

Skąd wiecie, że tyle dostaniecie. Rozbudzane są wielkie nadziej.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Na fikcyjne wydatki mamy zaplanowane przychody z 

pożyczki. Było mówione, na komisji, jeżeli nie będziemy wydawać tych pieniędzy nie 

będziemy brać tych przychodów z pożyczki, dlatego nie wzięliśmy z nadwyżki tylko z 

pożyczek, które nie muszą być przyjęte. 

Radny- J. Domin: Ile jest typowo naszych gminnych środków, które zostaje z rozliczenia 
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wpływów do gminy ile możemy przekazać na inwestycje? Z pożyczki daje pani 627.000zł, a 

inwestycji jest za 5.000.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski: Naszych środków jest ok. 2.000.000zł. 

Radny- J. Domin: Jeszcze brakuje prawie 3.000.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski: To są w większości przewidywane dotacje. Te zadania są zapisane 

w strategii, subregionie, są na nie złożone wnioski.  

Radny- J. Domin: Dlaczego nie ma kanalizacji w Długomiłowicach w wieloletnim planie? 

Wójt- M. Wojciechowski: Stanie się to jednorocznym zadaniem. 

Radny- J. Domin: Robi pan tylko rurociąg tłoczny, a grawitacyjnego w Długomiłowicach nie 

ma. Na zebraniu w styczniu 2015 r. pan im obiecał, że będą w przeciągu 3 lat mieli 

kompletnie zrobioną kanalizację. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie minął rok. 

Radny- J. Domin: Mówię o całej kanalizacji sanitarnej w Długomiłowicach. Nie znalazła się 

tutaj ul. Polna w Długomiłowicach. Droga, która ma zapewnić bezpieczeństwo dojazdu do 

rozdzielni gazu. Ten budżet to jest dla mnie fikcja. Będziecie go każdy miesiąc poprawiali, 

cichaczem wprowadzali. 

Wójt- M. Wojciechowski: Będziemy zmieniali, jeżeli będzie taka konieczność, a nie 

cichaczem bo zawsze jest to jawnie robione. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Nie słyszałem nic o kanalizacji sanitarnej w Łężcach. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jeżeli tylko będzie możliwość złożenia wniosku, mówi się o 

połowie przyszłego roku to zostanie złożony, przy czym z ostatnich wytycznych Urzędu 

Marszałkowskiego, wygląda w ten sposób, że nawet nie wolno przetargu ogłosić prędzej do 

póki się nie podpisze umowy o finansowanie z Urzędem Marszałkowskim, dlatego nie ma 

tego zadania w budżecie. Nie jestem pewny, że umowy z Urzędem Marszałkowskim, jeżeli 

będą do I półrocza składane wnioski do Urzędu Marszałkowskiego, że do końca tego roku 

rozstrzygnie te wnioski i podpisze umowy z beneficjentami. Jeżeli tak będzie będziemy mieli 

umowę będę proponowała państwu wprowadzenie tego zadania do budżetu z takimi kwotami 

na rok 2016 jakie będą możliwe do przerobienia, a najprawdopodobniej zadanie będzie 

realizowane w 2017 roku. Co mamy zrobić, jeżeli warunkiem rozstrzygnięcia przetargu jest 

podpisanie umowy o dofinansowanie. Do tej pory tak nie było. Można było na etapie 

składania wniosku już być po przetargu. 

Radna- B. Wiśniewska: Pół roku temu obiecał pan mieszkańcom szeregowca, że jak nie z 

końcem tego roku, to na początku przyszłego wykonanie kanalizacji sanitarnej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Proszę przeczytać pismo, obiecałem wykonanie wtedy kiedy będą 
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możliwości techniczne podłączenia. 

Radny- J. Domin: Nie mamy tu nic, żadnych pieniędzy na rozwój gospodarczy. Policzyłem 

ilość domów rozwojowych w Dębowej i Długomiłowicach. W Dębowej na około 90 domów 

w 10 domach są dzieci reszta to są staży. To są nierozwojowe, zostanie 9, 10 budynków 

rozwojowych. W Długomiłowicach na prawie 350 budynków, w których są dzieci jest 120. 

Nie prawdą jest ilość ludzi, którą państwo podajecie. Pan podaje, że w Długomiłowicach 

mieszka ok 1100, 1200. Zliczyłem te budynki nie doliczyłem się 800. Ta młodzież musi 

wyjechać gdzieś za pracą i ona już nie wróci, bo my pracy nie organizujemy, nie 

przygotowujemy nic. Dębowa, która mogłaby zarabiać pieniądze to się kłócicie, kto pójdzie 

po ścieżce rowerowej. Zamiast zainwestować w wodę żeby ściągnąć ludzi, żeby dali pracę, to 

nic. Sami zostaniemy, reszta wszystko wyjadą. Wsie zostaną puste. Ja tylko mówię na 

przykładzie tych dwóch wsi, w pozostałych sytuacja jest podobna. Nie będzie rozwoju 

gospodarczego nie będzie ludzi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak jest w całym województwie i w większości kraju. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- K. Kowalski: Niech pan popatrzy na nasz pom. Ile tam osób 

pracuje, za jakie pieniądze. Ci ludzie mają za 1300 zł pracować. Oni tu nie będą pracować.  

Wójt- M. Wojciechowski: Stwarzamy warunki do budowy zakładów pracy. Co panie radny, 

rozumie pan, przez stworzenie warunków? 

Radny- J. Domin: To co dało utopienie pieniędzy na poligon, gdzie tam nikt nie chce iść.  

Tereny, które są wewnątrz wsi, które mogłyby doprowadzić do rozwoju rzemiosła, nawet nie 

są wydzielone. Nie mamy dla całej gminy miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Jeżeli patrząc, jak u nas jest  wszystko zaczyna się od decyzji środowiskowej, 

bałagan na pozwolenie budowlane to się każdy obróci i ucieka. Tu nie będzie miejsce pracy. 

Nie mamy przygotowanych dokumentów. Nie znalazłem tu pieniędzy na plan na opracowanie 

planu dla całej gminy, na wykupienie pewnych terenów. Niech sobie radzi każdy sam, ludzie 

mają tylko zapłacić podatek. Gmina stała się inkasentem podatku nic więcej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nasza gmina przez ostatnich parę lat pod względem dochodów 

awansowała prawie o 500 miejsc. Z czego? Właśnie z tego że jest co raz więcej zakładów, co 

raz więcej powierzchni jest opodatkowanej podatkiem od działalności gospodarczej, a ta 

powierzchnia rośnie dlatego, że tworzymy warunki. W brew temu co pan mówi, nasza gmina 

pod względem gospodarczym rozwija się bardzo dobrze, budują się zakłady. W Pokrzywnicy 

następny zakład przenosi się do naszej Gminy. Gmina naprawdę dobrze się rozwija. Z 1500 

miejsca, które było w 1995 r. jesteśmy na około 500, o 1000 miejsc żeśmy przeskoczyli. Nie 

może pan mówić, że gmina się nie rozwija. 
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Radny- J. Domin: To są pieniądze, które dostaliśmy dotacje. To nie jest sprawa podatków od 

nieruchomości i podatków od wynagrodzeń ludzi bo to mamy stałe. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie prawda, to o czym mówię to są dochody własne, właśnie z 

podatku. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 

głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 radnych: J. Domin, B. Wiśniewska. 

UCHWAŁA NR XIV/89/15 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 

głosów „za”), przeciw głosował 1 radny- J. Domin, od głosu wstrzymała się 1 radna: B. 

Wiśniewska.  

Ad. 7 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel poddał pod głosowanie 

propozycję przełożenia przyjęcia protokołu Nr XIII/15 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 

19 listopada  2015 r. W wyniku głosowania (7 głosów „ za”, 4 przeciw) przyjęcie protokołu 

przełożono na następne obrady sesji. 

Ad. 8 Zapytania i interpelacje. 

Radna- B. Wiśniewska: Nie tak dawno rozmawialiśmy o zmianie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego w celu dostosowania do map powodziowych. Z tego co 

czytałam ostatnio przepisy się zmieniły i  gminy już nie mają takiego obowiązku. Jakie 

stanowisko ma w tym momencie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nowy rząd zmienił tę ustawę. Nie ma takiego obowiązku. 

Rozmawialiśmy z wykonawcą planów nie będzie tego uwzględniał. 

Radna- B. Wiśniewska: Wiem, że to są dodatkowe koszty dla gminy, ale w przypadku naszej 

gminy, uważam je za zasadne. To, że nie jest fakultatywne to uważam, że z racji na 

ukształtowanie naszego terenu i zagrożenie powodziowe uważam, że te miejscowe plany 

powinny się pokrywać z mapami powodziowymi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Na ostatnim spotkaniu, o którym tu wspominałem w Opolu 

właśnie zadałem to pytanie, bo jesteśmy jedyną gminą w województwie, która jest na etapie 

opracowywania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i już zleciła, jako 

pierwsza gmina w województwie uwzględnienie tych planów zarządzania ryzykiem 

powodziowym, odpowiedziano mi, że w przypadku tej części naszej gminy gdzie została 

ukończona budowa wałów od strony Ciska do Kędzierzyna- Koźla już tego ryzyka nie będzie. 

Te plany zarządzania ryzykiem powodziowym są aktualizowane co dwa lata. Ze względu na 
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ukończenie wałów, jest ustalone, że nie ma ryzyka powodziowego, bo inaczej nie będzie 

sensu budowania wału. W tej chwili zagrożony jest tylko Poborszów i Mechnica. Miasto dało 

pieniądze na opracowanie dokumentacji od Rogów do Poborszowa. Jeżeli ta inwestycja 

zostanie zrealizowana, na dzień dzisiejszy nie ma pieniędzy na realizację i nie wiadomo kiedy 

będą. Jeżeli ta inwestycja zostanie zrealizowana to część Poborszowa do ul. Gościnnej będzie 

chroniona, od ul Gościnnej i ten cały dół i Mechnica nie. Jak będzie dalej trudno powiedzieć. 

Gmina Walce walczy o Stradunię, my o Mechnicę. Nikt nie wie jakie będą środki na ochronę 

przeciwpowodziową. Do 2017 roku ma być skończona budowa zbiornika w Nieboczowach. 

To też mocno zmieni sytuację powodziową. Z Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we 

Wrocławiu, gdzie ta część od Poborszowa podlega pod zarząd wrocławski na tym spotkaniu 

nie był nikt obecny. Byli przedstawiciele Regionalnego Zarządu z Gliwic. Ten Zarząd jest do 

Koźla i mówili za siebie. 

Sołtys Sołectwa- I.  Badzin: Przyjechali, odebrali worki na plastiki i szkło, ale nie dali 

nowych worków. 

Pan Domin walczył o zamek w Komornie. Czy pan Domin był zobaczyć dach w Kamionce? 

Radny- J. Domin: Nie wyszczególniam każdego budynku, tylko to co mówię, nie ma 

dbałości o mienie. Z drobnej dziury robi się za rok, dwa, trzy taka ,że zgnite jest pół budynku. 

Nie łatamy tych małych. Ten budynek ja znam i od 20 lat remontowane nie było. Te drobne 

rzeczy, remonty powinny być w gestii sołtysów. Sołeckie są na właśnie takie załatanie dziury. 

Powinien to załatwiać sołtys.  

Sołtys Sołectwa- I.  Badzin: W grudniu wyleciała dziura, w Kamionce, prosiłam żeby 

wysięg zrobił. Świetlica była zalane. Ja to miałam zrobić z funduszu sołeckiego. Jak się nic 

nie będzie działo to pieniądze będziemy tracić. My w Kamionce mamy małą ilość pieniędzy, 

żeby z nich remonty robić. 

Radna- B. Wiśniewska: Pani sołtys już poruszała kwestię dachu, wtedy było ustalone, że 

będzie próba załatania w ramach własnych środków. Czy tam coś zostało zrobione? 

Sołtys Sołectwa- I.  Badzin: Tak, ale jeszcze za dwa tygodnie był wiatr i dziurę wyrwało. 

Później wysłano znów wysięgnik i zostało zrobione. 

Radny- J. Domin: Nie ma gospodarki mieniem. Raz do roku te obiekty powinny mieć 

przegląd. W tym przeglądzie pisze się zakres remontów, ocenia się koszty. Raz do roku 

powinien być preliminarz kosztów i rada powinna była coś z tego wybrać. 

Sołtys Sołectwa- I.  Badzin: Jeżeli jest wiatr i zerwie dachówki to nie jest wina Wójta, ani 

moja wina. 

Radna- B. Wiśniewska: Kamionka jest małą miejscowością i trudno obciążyć fundusz 
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sołecki remontem całego dachu. Formalnie Gmina o swój majątek musi dbać. Nie mogę 

porównać z Długomiłowicami, gdzie ten fundusz wynosi 20.000 kilka tysięcy. Uważam, że 

gmina powinna się tym zająć. Szkoda budynku, jeżeli on jest wyremontowany a takie rzeczy 

się dzieją. Od pani interwencji minęło pół roku. Był wysięgnik, ale skoro dalej się wali to nie 

ma co czekać, zaraz przyjdzie deszcz i wszystko co jest w środku zniszczy.  

Sołtys Sołectwa- I.  Badzin: Już jest zrobiony ten dach. Zaraz po zgłoszeniu zrobiono. 

Radny- J. Greinert: Na temat dachu w Kamionce rozmawiałem z Wójtem dostałem 

odpowiedź, że jeżeli będzie okazja, jak nadarzy się napisać projekt będzie remontowany. 

Będzie okazja napisania projektu będzie wymian pokrycia dachowego obiektu w Kamionce. 

Wójt- M. Wojciechowski: My wiemy, ile trzeba remontów w naszej gminie. Jak zrobimy 

kosztorys na wszystkie remonty i zechcemy te remonty zrobić to przez 10 lat będziemy tylko 

remontować, nic innego nie będziemy robili. Tam gdzie nie ma konieczności wymiany 

wszystkiego tego nie robimy, łatamy. Natomiast na budynku w Większycach po przedszkolu z 

wniosku został wymieniony cały dach. Szukamy takich okazji żeby nie obciążać budżetu w 

całości. Niektórym radnym wydaje się, że mamy dziesiątki milionów i możemy je wydawać 

jak sobie chcemy. My nie jesteśmy jeszcze gminą bogatą, jesteśmy bogatszą niż byliśmy.  

Sołtys Sołectwa Dębowa- B. Trusz: Nie świecą lampy na mojej ulicy i na skrzyżowaniu ul. 

Polnej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zgłosimy to. 

Sołtys Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: Na poligonie mieszają ziemię z piaskiem. Żeby 

posprzątali po sobie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Posprzątają po sobie. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice Kufka- R. Kufka: Były konsultacje na temat strategii 

rozwoju gminy Reńska Wieś, jaki był odzew społeczeństwa? 

Wójt- M. Wojciechowski: 5 wniosków spłynęło, 2 szkoły, TSKN. W sumie widziałem5, te 

co przyszły do Urzędu Gminy. Firma przekaże nam pojutrze. Do urzędu gminy widziałem 5. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Przycinanie gałęzie na ul. Reński Koniec 

zostało niedbale zrobione.  

Wójt- M. Wojciechowski: Obcinał Tauron i obciął tylko to co kolidowało z linią 

energetyczną. 

Radny- J. Greinert: To co zrobiono obcinając gałęzie to wygląda bardzo brzydko. U mnie 

przycięto teraz muszę ściąć drzewo. Informacje, które otrzymaliśmy od Wicewójta w sprawie 

szkół są nierzetelne. Według mnie jest dużo nieprawdy napisane o Mechnicy. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nie ma tam nic o szkole w Mechnicy. 
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Radny- J. Greinert: Ile Mechnica z gminy dostaje. Nie dostała prawie nic z gminy. 

Mechnica dostaje swoją subwencję. Boisko, które zostało zrobione była udzielona pożyczka 

przez gminę. Był napisany projekt. Szkoła z Mechnicy zwraca te pieniądze.  

Wójt- M. Wojciechowski: Tłumaczyłem, że wydatki na Mechnicy wniosek przejęła gmina i 

szkoła zwraca do naszego budżetu. 

Radny- J. Greinert: Mechnica z własnych środków i projektu. Napisała projekt pani Dziuda, 

później pod patronat wzięła to gmina. Stowarzyszenie się tym zajmuje. Tylko się mówi, że się 

inwestuje w Mechnicy. 

Radna- B. Wiśniewska: W tym rozliczeniu, które pan przysłał, bo tam rzeczywiście 

kwotowo to wygląda na bardzo dużo, że Mechnica dostała. Tam brakuje tego, że Mechnica to 

zwraca. Jak radny dostaje coś, to widzi cyfry. Doskonale znam sytuację szkoły w Mechnicy i 

nigdy nie popierałam pana Jana. Mówię, jaki jest odbiór jeżeli coś dostajemy na papierze. Do 

Mechnicy jest dopisana duża kwota, a nie ma rozliczenia, że to jest w ramach pożyczki, że 

zwraca ją do budżetu.  

Radny- J. Domin: W 2011, jeżeli jest prawda co pan kwestionuje, budżet gminy 1.650.000, 

zero dotacji. Piszecie prawdę. 

Z-ca Wójta- J. Domek: To jest sala gimnastyczna.  

Radny- J. Domin: Mechnica dostała z budżetu gminy 2,5 mln, szkoła. 

Radny- J. Greinert: Sala gimnastyczna jest ogólnodostępna, nie szkolna. Szkoła dzierżawi 

salę. 

Radny- J. Domin: Mówicie, że sala gimnastyczna nie dotyczy szkoły, a teraz że jest gminna, 

że szkoła ją wydzierżawia. 

Radny- J. Greinert: Szkoła musi płacić za dzierżawę gminie. 

Radna- B. Wiśniewska: Może na kolejną sesję rozliczyć żeby się rozświetliło. Szkoła mi się 

podoba chciałabym tylko rozświetlić. Przez takie niedomówienia rodzą się wątpliwości, które 

powinny być rozwiane. 

Radny- J. Domin: Okazuje się, że  Mechnica dostała prawie 2.000.000 zł, a inni nic. Jeszcze 

robiliście te remonty kosztem tamtych dzieci. Dlaczego inni zaoszczędzili, a Mechnica nie? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Mechnica dostaje subwencję pełną 100% na ucznia. Tam jest 

wszystko jak jest księgowo. Wielokrotnie się powtarzało odnośnie zwrotu ze szkoły z 

Mechnicy. Tego nikt nie ukrywał. 

Radna- B. Wiśniewska: Radni wnioskowali, żeby pokazać jak faktycznie kształtuje się 

subwencja. Jak my tego nie będziemy wiedzieć to będziemy sobie dopowiadać. Jeżeli 

wszystko od początku do końca będzie jasne to nie będzie sytuacji jak jest w tej chwili.  
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Radny- J. Domin: Jak będziemy widzieli, czy dyrektorzy mają swobodę wydawania 

pieniędzy, czy to nie jest sterowanie. Najpierw musimy się od dyrektorów dowiedzieć, czy 

mieli swobodę w wydawaniu tych pieniędzy, które im się należały. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Dyrektorzy nie dostają zgodnie z subwencją. 

Radny- J. Greinert: Gmina Gogolin daje subwencję szkołą według uczniów.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Jakby dostały szkoły subwencję to jedne swobodnie żyją, a 

drugiej trzeba by dopłacać bo nie będą w stanie się utrzymać. 

Radny- J. Greinert: Szkoły gdzie maja po 60 uczniów i utrzymują dwa budynki. Tam trzeba 

dopłacać. Na Pokrzywnicy, Większycach się oszczędza bo do tych szkół trzeba by dopłacać. 

Te szkoły idą innych kosztem. Jest brane kosztem dużych szkół. O ile się to nie podoba niech 

założą szkoły stowarzyszeniowe, wtenczas dyrektor nie będzie dyrektorem, tylko dyrektorem 

i menadżerem, bo musi wiedzieć co chce. 

Ad. 10 Zakończenia obrad XIV sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– 

Krystian Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 17:00. 

 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 

 

 


